

ZIJIE SHAO

(86) ·18611911896 ◇ shaozijie@vip.sina.com ◇ zijie-shao.com

APPOINTMENTS

Communication University of China <i>Assistant Professor</i>	July 2020 - Present <i>Chaoyang, Beijing</i>
Sun Yat-sen University <i>Associate Research Fellow, Postdoctoral Researcher</i>	July 2017 - July 2020 <i>Guangzhou, Guangdong</i>

EDUCATION

Peking University <i>Ph.D. in Political Science</i> · Outstanding graduate	Sept. 2013 - July 2017 <i>Haidian, Beijing</i>
Boston University <i>Visiting Ph.D. student and Research Fellow in Political Science</i>	Sept. 2015 - Sept. 2017 <i>Boston, USA</i>
Renmin University of China <i>M.A. in Agricultural Economics</i>	March 2010 - July 2012 <i>Haidian, Beijing</i>
Huaqiao University <i>B.A. in Public Affairs Management</i>	Sept. 2002 - July 2017 <i>Quanzhou, Fujian</i>

PUBLICATIONS

Publications in English

- Jiang, Junyan, Zijie Shao and Zhiyuan Zhang. “[The Price of Probity: Anticorruption and Adverse Selection in the Chinese Bureaucracy](#).” *British Journal of Political Science*. Forthcoming.
- Xie Baojian, Lin Ye and Zijie Shao. “[Managing and Financing Metropolitan Public Services in China: Experience of the Pearl River Delta Region](#),” *Public Money & Management*, 38.6 (2018): 445-452.
- Dai, Yaoyao and Zijie Shao. “[Populism and Authoritarian Survival in China: Concept and Measurement](#),” *Newsletter of the Comparative Politics Organized Section of the American Political Science Association* 26(2). (2016)

Publications in Chinese

- 邵梓捷、杨良伟：“钟摆式回应”：回应性不足的一种解释——基于 S 市地方领导留言板的实证研究》，《经济社会体制比较》2020 年第 1 期。
Shao, Zijie and Liangwei, Yang. “Pendulum Model Response: An Explanation for Insufficient Responsiveness: Based on the Message Board of Local Leaders in City S” . *Comparative Economic and Social Systems*. 2020 Volume 1.
- 邵梓捷、季程远：《政治传播中的认知框架效应分析——基于中国的一项调查实验》，《上海行政学院学报》2018 年第 1 期。
Shao, Zijie and Chengyuan, Ji. “The Effect Analysis of the Cognitive framework in Political Communication: Based on a China’ s Survey Experiment” . *Journal of Shanghai Administration College*. 2018 Volume 1.

3. 林雪霏, 邵梓捷: 《地方政府与基层实践——一个协商民主的理论分析框架》, 《经济社会体制比较》2017年第2期。
Lin, Xuefei and Zijie, Shao. “The Local Government and The Grass-roots Practice of Deliberative Democracy: A Theoretical Analysis Framework. *Comparative Economic and Social Systems*”. 2017 Volume 3.
4. 邵梓捷, 戴遥遥, 徐湘林: 《国际政治传播中的议程设置——基于2003-2015年《新闻联播》国际新闻文本分析》, 《经济社会体制比较》2016年第4期。
Shao, Zijie and Yaoyao, Dai and Xianglin, Xu. “Agenda Setting in International Political Communication: Based on The Analysis of *Xinwen Lianbo* International News Text during 2003-2015”. *Journal of National School of Administration*. 2016 Volume 4.
5. 张长东, 邵梓捷: 《社会中的国家与历史中的学者——乔·米格代尔 (Joel Migdal) 教授访谈录》, 《浙江社会科学》2015年第5期。
Zhang, Changdong and Zijie, Shao. “State in Society and Scholar in History: An Interview with Professor Joel Migdal”, *Zhejiang Social Sciences*, 2015 Volume 5.
6. 邵梓捷, 张小劲, 孟天广: 《政治传播视角下 < 新闻联播 > 的宣传模式分析》, 《清华大学学报 (哲学社会科学版)》2015年第3期。
Shao, Zijie and Xiaojin, Zhang and Tianguang, Meng. “The Propaganda Pattern Analysis of *Xinwen Lianbo* from the Political Communication Approach”, *Journal of Tsinghua University*, 2015 Volume 3.
7. 郭凤林, 邵梓捷, 严洁: 《网络舆情事件中的意见领袖网络结构及其政治参与意涵》, 《东北大学学报 (社会科学版)》2015年第2期。
Guo, Fenglin and Zijie, Shao and Jie, Yan. “The Network of Opinion Leaders in Public Affairs and Its Implications to Political Engagement”, *Journal of Northeastern University*, 2015 Volume 2.

WORKING PAPERS

1. Zhang, Youlang and Zijie Shao and Junyan, Jiang. “Professionalism or Politicization? Uncovering Civil Servants’ Preferences for Nonprofit Partners in China.” *Journal of Public Administration Research and Theory*. R & R.
2. Pan, Jennifer, Zijie Shao and Yiqing Xu. “The Effects of Television News Propaganda: Experimental Evidence from China.” *Political Science Research and Methods*. R & R.
3. Fan, Yingjie, Jennifer Pan, Zijie Shao and Yiqing Xu. “How Discrimination Increases Chinese Overseas Students’ Support for Authoritarian Rule”.
4. Hu, Yue and Zijie Shao. “Supply vs. Demand: Why People Watch State-Media Broadcasts in China”.
5. 环境治理与媒介议程——基于环境政策传播的实证分析
Shao, Zijie.”Environmental Governance and Media Agenda: An Empirical Analysis Based on Environmental Policy Dissemination.

TEACHING

Political Communication (Undergraduate)	Autumn 2018
Introduction to Government and Public Affairs (Undergraduate)	Autumn 2020
Professional English Step1: Concepts and Vocabulary (Undergraduate)	Autumn 2020

FUNDING

- 2019 *National Social Science Fund* (19BZZ029)
2018 *China Postdoctoral Fund* (2018M631011)

WORK EXPERIENCE

The Consensus Website

Presenter of the Scholars Dialogue and Chief Editor

May 2011 - August 2013

Chaoyang, Beijing

CCTV

Journalist and presenter

March 2006 - May 2011

Haidian, Beijing

- Award for Hero Journalist Honor of Wenchuan (Sichuan Province) Earthquake Relief (2008).

TECHNICAL SKILLS

Statistics R, LaTeX

Languages Chinese (native), English (fluently)